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РЕПУБЛИКА СРБИЈА 

ВЛАДА 

САВЕТ ЗА ПРАЋЕЊЕ ПРИМЕНЕ ПРЕПОРУКА  

УЈЕДИЊЕНИХ НАЦИЈА ЗА ЉУДСКА ПРАВА 

 

 

 

          З А П И С Н И К 

са седамнаесте седнице Савета за праћење примене препорука 

Уједињених нација за људска права 

 

 

Седамнаеста седница Савета за праћење примене препорука Уједињених нација за 

људска права (у даљем тексту: Савет) одржана je у уторак, 28. марта 2023. године од 12,00 

до 14,00 часова у сали 368 у Палати Србија, Булевар Михајла Пупина 2. 

 

Седници су присуствовали:  

 

- Томислав Жигманов, министар за људска и мањинска права и друштвени дијалог и 

председник Савета; 

- Жељко Бркић, државни секретар, Министарство унутрашњих послова, члан; 

- Бојана Шћепановић, државна секретарка, Министарство правде, чланица; 

- Чедомир Ракић, државни секретар, Министарство државне управе и локалне 

самоуправе, члан; 

- Анамарија Вичек, државна секретарка, Министарство просвете, чланица; 

- Ивана Хаџи Стошић, државна секретарка, Министарство заштите животне средине, 

чланица; 

- Милан Чукић, државни секретар, Министарство привреде, члан; 

- Јасмина Пекмезовић, в. д. помоћнице министра, Министарство за бригу о породици 

и демографију, чланица; 

- Емеше Лалић Урбан, државна секретарка, Министарство грађевинарства, 

саобраћаја и инфраструктуре, чланица; 

- Тања Линдел, помоћница директора, Сектор удружења привреде, Привредна 

Комора Србије, чланица; 

- Никола Тарбук, генерални секретар, Стална конференција градова и општина, члан. 

- Драгана Савић, шефица Одсека за међународну сарадњу и европске 

интеграције, Министарство за рад, запошљавање, борачка и социјална питања, 

заменица члана; 

- Биљана Филиповић Ђушић, самостални саветник, Сектор за међународну сарадњу, 

пројекте и климатске промене, Министарство заштите животне средине, заменица 

чланa; 
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- Маја Миленковић, шефица Одсека за нормативне послове у Сектору за 

информисање.и.медије, Министарство информисања и телекомуникација, заменица 

чланa; 

- Мирослава Турковић, саветница, Министарство културе, заменица члана; 

- др Снежана Пантић Аксентијевић, руководилац Групе за јавно здравље, 

Министарство здравља, заменица чланa; 

- Александар Радовановић, Сектор за међународну сарадњу и европске интеграције, 

Министарство туризма и омладине, заменик чланa; 

- Катарина Јанковић, Сектор за политичке и економске критеријуме у процесу 

приступања ЕУ, Министарство за европске интеграције, заменица члана; 

- Драгомир Кнежевић, самостални саветник, Министарство за бригу о породици и 

демографију, заменик члана. 

 

Седници, из оправданих разлога, нису присуствовали следећи чланови Савета: 

амбасадор Милан Милановић, в.д. помоћника министра, Министарство спољних послова и 

Вукашин Гроздић, државни секретар, Министарство науке, технолошког развоја и 

иновација, односно заменице чланова: Катарина Андрић, шефица Одсека за људска права и 

хуманитарна питања, Министарство спољних послова и др Марина Соковић, в.д. 

помоћнице министра, Министарство науке, технолошког развоја и иновација. 

 

Седници су присуствовали следећи представници државних ресора: Јовица Чекић, 

Одсек за људкса права, Министарство спољних послова и др Јасмина Грубин, 

Министарство науке, технолошког развоја и иновација. 

 

Седници су присуствовали следећи представници независних државних органа: 

Данијела Ристовски, Повереник за заштиту равноправности; Невена Станковић Васиљевић, 

Повереник  за информације од јавног значаја и заштиту података о личности и Оља 

Јовичић, Заштитник грађана.   

 

Седници су присуствовали и следећи представници међународних организација и 

организација цивилног друштва: Ружица Банда, мисија ОЕБС у Србији; Соња Тошковић, 

Београдски центар за људска права, Платформа организација за сарадњу са УН 

механизмима за људска права; Јасмина Миковић, Центар за права детета; Гордана 

Грујичић, Група 484; Јелена Лончаревић, IAN-Међународна мрежа помоћи; Биљана 

Петровић, IAN-Међународна мрежа помоћи; Милан Филиповић, Комитет правника за 

људска права – YUCOM; Ирена Стојадиновић, Мрежа психосоцијалних иновација – PIN; 

Кристиан Ранђеловић, XY Spectrum; Јованка Тодоровић, Гетен; Надежда Сатарић, 

Удружење грађана снага пријатељства – AMITY; Татјана Ристић, Save the Children.  

 

Испред  Министарства за људска и мањинска права и друштвени дијалог, седници су 

присуствовали: проф. др Рејхан Р. Куртовић, државни секретар и заменик председника 

Савета; Ивана Јоксимовић, помоћница министра; Тања Срећковић, самостална саветница и 

секретарка Савета и Марија Радовановић, консултанткиња УН . 

 

Секретар  Савета Тања Срећковић је пожелела добродошлицу члановима Савета, 

представнцима независних државних органа,  организација цивилног друштва (у даљем 

тексту: ОЦД), међународних организација и академске заједнице  на прву седницу Савета у 

новом сазиву, који је одлуком Владе Републике Србије (у даљем тексту: РС) образован 23. 

марта о.г, а заправо 17. која се у континуитету одржава од 2014. године. 
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Формирање нове Владе октобра 2022. године као и значајне измене у погледу 

структуре и броја министарстава, затим предстојећи рад на Стратегији људских права, као и 

установљавање редовног годишњег извештавања о испуњености препорука УН механизама, 

захтевале су значајније интервенције у саставу Савета, те је донета нова Одлука о Савету (23. 

марта 2023. године).  Саветом председава министар за људска и мањинска права и 

друштвени дијалог Томислав Жигманов,  а у саставу Савета, поред надлежних ресорних 

министарстава која су учествовала и у претходним  сазивима, укључено је Министарство 

грађевинарства, саобраћаја и инфраструктуре и Министарство привреде, као и Привредна 

комора Србије (у даљем тексту: ПКС) и Стална конференција градова и општина (у даљем 

тексту: СКГО). ПКС је позвана да се укључи у Савет имајући у виду препоруке које се 

односе на бизнис сектор и људска права, а СКГО ради јачања сарадње са јединицама локалне 

самоуправе у процесу примене препорука.  

 

Поред представника ресора, Платформа организација за сарадњу са УН механизмима 

(у даљем тексту: Платформа) од 2021. године има два стална представника, а остале ОЦД  

могу присуствовати седницама и учествовати у дискусијама и подносити иницијативе. 

Напоменула је да је Министарство за људска и мањинска права и друштвени дијалог (у 

даљем тексту: Министарство) позвало Платформу да одреди члана и заменика члана Савета, 

али да је Платформа донела одлуку да у Савету остане заступљена на нивоу два стална 

представника (без права гласа). Том приликом Платформа је истакла да постојећи облик 

сарадње и учешћа у раду Савета обезбеђује довољан простор за деловање Платформе у овом 

механизму, као и да би прихватање чланства створило извесно преимућство Платформе у 

односу на остале ОЦД, које нису чланице Платформе. Министарство је аргументацију 

прихватило и на састанцима са представницима Платформе је договорено да се у наредном 

периоду, кроз сарадњу са ОЦД, установе објективни критеријуми и процедуре за 

укључивање ОЦД у чланство у Савету. 

 

Такође, указала је да су у мандату Савета биле препоруке добијене од стране осам 

уговорних тела Уједињених нација (тренутно 205) и препоруке из УПР (190), као и да је сада 

мандат проширен и на препоруке специјалних процедура Уједињених нација (тренутно око 

150) имајући у виду да су оне често су први или чак једини механизам који упозори 

међународну заједницу на повреде људских права. О својим налазима и препорукама 

најмање једном годишње извештавају Савет за људска права УН-а као и Генералну 

скупштину УН-а. 

 

Након уводних информација вођење седнице преузео је председник Савета Томислав 

Жигманов, који је пожелео добродошлицу новим члановима Савета, а члановима који су већ 

били део Савета пожелео успешан наставак рада у новом сазиву.  

 

Истакао је да ће Савет наставити да на седнице позива представнике Народне 

скупштине, независних државних органа и ОЦД, академске заједнице, као и представнике 

међународних организација који су од самог почетка подржавали рад овог тела Владе.  

 

Такође, истакао је да се ове године обележава 75 година од  усвајања „Универзалне 

декларације о људским правима“, те у том контексту Високи комесар за људска права УН је 

позвао државе чланице да до краја године подносе извештаје о предузетим активностима и 

мерама у области заштите људских права, стога ће и у том смислу рад овог Савета добити на 

пуном значају.  
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Председник Савета саопштио је да је потребан радни материјал - предлог Дневног 

реда Савета, предлог Пословника о раду Савета, предлог Плана рада Савета, достављен 

благовремено присутнима и потом је ставио предлог Дневног реда на гласање. Садржину 

предлога Дневног реда чиниле су следеће тачке: 

1) Информације од значаја за рад Савета; 

2) Предлог Пословника о раду Савета; 

3) Представљање Плана рада Савета за 2023. годину; 

4) Разно. 

 

Дневни ред је усвојен једногласно. 

Након тога, председник Савета је отворио јавну расправу по тачкама дневног реда. 

Прва тачка - Информације од значаја за рад Савета 

Председник Савета је присутнима указао да је у последње две године наша држава 

унапредила праксу извештавања према УН механизмима за људска права. По први пут 

је, после 12 година, а у складу са стандардима УН, уз периодични извештај уз 

Конвенцију о правима детета, достављен и ажурирани Заједнички основи документ о 

РС. Уз сваки наредни извештај овај документ ће бити ажуруран, а како би то 

осигурало, Савет ће будно пратити процес извештавања. 

 

Такође, истако је да је уведена добра пракса - да се пред представљање државних 

извештаја, члановима државне делегације представе алтернативни извештаји ОЦД. То 

је омогућило да се државна делегација боље припреми, да се на бољи начин сагледају 

изазови у примени међународног уговора и да се оствари боља сарадња са ОЦД. То је 

био случај у вези са представљањем Трећег периодичног извештаја о примени 

Међународног пакта о економским, социјалним и културним правима. Указао је да ће 

на исти начин бити представљени и алтернативни извештаји ОЦД у оквиру четвртог 

циклуса УПР-а, 26. априла о.г.  

 

Затим је председник Савета истакао да су први пут, на примеру извештаја о примени 

Конвенције о правима детета, укључени у државни извештај ставови ОЦД, као анекс, а 

у сам државни извештај интегрисани су ставови и мишљења деце о примени препорука 

Комитета за права детета. 

 

Навео је да је, како се не био дешавало да неко буде изостављен из мера и политика 

које креира држава, 2022. године је израђен Инструмент „Да нико не буде изостављен“. 

Овај инструмент је креиран у циљу побољшања квалитета законских и стратешких 

докумената у контексту људских права, а који  доносиоцима одлука пружа јасне 

смернице у разумевању и примени једног од основних принципа Агенде 2030 за 

одрживи развој. Инструмент је намењен различитим актерима који учествују у процесу 

предлагања, израде, усвајања, имплементације и праћења примене законских и 

стратешких докумената на свим нивоима.  

 

Потом је председник Савета дао реч секретарки Савета, госпођи Тањи Срећковић, како 

би присутне информисала о реализованим активностима од претходне седнице Савета. 

 

Секретарка Савета је присутне обавестила да је Министарство покренуло процедуру за 

ратификацију Опционог протокола уз Међународни пакт о економским, социјалним и 
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културним правима и трећег Опционог протокола уз Конвенцију о правима детета, који 

омогућавају подношење индивидуланих представки надлежним комитетима. 

Ратификацијом ће бити заокружен систем међународноправне заштите људских права 

предвиђених у основним ратификованим конвенцијама УН-а. Такође, значајно ће се 

допринети претходно наведеним циљевима Високог комесара за људска права који се 

настоје постићи у области промовисања, заштите и унапређења људских права  

 

Указала је да је Влада 19. маја 2022. године усвојила Четврти и пети периодични 

извештај Републике Србије о примени Конвенције о правима детета, наког чега је 

достављен Комитету за права детета УН. Од укупно упућене 41 препоруке Комитета за 

права детета, у Плану за праћење примене препорука УН, који води Савет, 

евидентирано је да су четири препоруке реализоване у потпуности, две се реализују у 

континуитету, три нису реализовене, док се 32 препоруке налазе у фази реализације из 

разлога јер се неки процеси одвијају континуирано или неки од индикатора није у 

потпуности реализовани. Уз овај извештај достављен је раније поменути Заједнички 

основни документ о РС.  

 

У јануару месецу 2023. године, након усвајања од стране Владе, Комитету против 

тортуре достављени су одговори на три приоритетне препоруке из закључних 

запажњања у вези са Трећим периодичним извештајем о примени Конвенције против 

тортуре и других сурових, нељудских или понижавајућих казни или поступака. 

Препоруке се односе на дефиницију мучења, функционисање националних 

институција за људска права и некажњивост за дела мучења и злостављања. Од три 

препоруке две се реализују у континуитету, а једна - дефиниција мучења, није још увек 

усклађена са Конвенцијом.  

 

Указала је да сви усвојени извештаји, на српском и енглеском језику, као и 

алтернативни извештаји су доступни на  сајту Министарства за људска и мањинска 

права и друштвени дијалог. 

 

Затим, навела је да је Влада 2. фебруара 2023. године усвојила Извештај за четврти 

циклус Универзалног периодичног прегледа (УПР). Од укупно 190 упућених 

препорука, у Плану за праћење примене препорука УН је евидентирано да је 15 

препорука нотирано, 69 препорука реализовано, 50 се реализује у континуитету, док се 

56 препоруке налазе у фази реализације, из разлога јер се неки процеси одвијају 

континуирано или неки од индикатора није у потпуности реализован. Овај извештај 

представиће делегација Републике Србије на 43. заседању Савета за људска права УН у 

периоду од 10. до 12. маја о.г.  

 

Напоменула је да ће овим поводом Савет организовати 26. априла 2023. године 

посебну седницу на којој ће, у складу са претходном праксом, бити представљени 

закључци из алтернативних извештаја ОЦД  државној делегацији за УПР и Савету. 

 

Навела је да је прошле године нашу државу посетио Специјални известилац УН за 

промоцију истине, правде, репарација и гаранција за непонављање, Фабиан Салвиоли, 

а ове године Специјална известитељка за промоцију и заштиту права на слободу 

мишљења и изражавања,  Ирена Кан. 

 

Секретарка Савета је указала да су у Плану за праћење примене препорука УН 

евидентиране све препоруке које смо као држава добили од осам уговорних тела УН за 

људска права и УПР-а, укупно 400 препорука. Навела је да су за сваку препоруку 



6 

 

одређени ресори надлежни за њено спровођње и рокови за реализацију. Све препоруке 

су повезане и са Циљевима одрживог развија из Агенде 2030 УН-а. Навела је да ће овај 

план бити ажуриран и допуњен новим препорукама из четвртог циклуса УПР-а и 

препорукама специјалних процедура. Такође, истакла је да се нада сарадњи са ОЦД, 

која је постојала у претходном периоду, и у предстојећем процесу израде индикатора 

за ефикасније праћење спровођења ових препорука. Развијањем истоветене 

методологије мерења успешности спровођења препорука може се брже реаговати, 

активирати благовремено механизам узбуњивања, разговарати о најбољим решењима у 

циљу превазилажења проблема и застоја у спровођењу препорука.  

 

Присутне је информисала и о томе да је у претходном периоду, након разматрања 

државних извештаја,наша држава добила од Комитета против тортуре 22 препоруке у 

вези са Трећим периодичним извештаја о примени Конвенције против тортуре и 

других сурових, нељудских или понижавајућих казни које треба да спроведе до 

децембра 2025. године. Такође, смо добили 38 препорука од Комитета за економска, 

социјална и културна права у вези са Трећим  периодичним извештајем о примени 

Међународног пакта о економским, социјалним и културним правима које треба да 

спроведе до марта 2027. године.  

 

Навела је да је за ове препоруке потребно урадити индикаторе праћења успешности 

реализације, као и да је Савет у претходном периоду формирао тематске групе које ће 

пружати подршку за израду ових индикатора. Те групе ће бити ажуриране у складу са 

насталим променама, односно новим сазивом Савета, а како би постале оперативне у 

наредном периоду. За рад на индикаторима биће позвани пре свега експерти из 

цивилног друштва и академске заједнице који ће помоћи ресорима надлежним за 

спровођење препорука. 

 

Посебно је истакла, због нових чланова, да препоруке о којима је претходно било речи, 

нису само број, листа лепих жеља, већ жива ствар, конкретна интервенција како би 

сваки грађанин РС мога на достојанствен начин да оствари своја права, а посебно они 

који су најмање видљиви у друштву  или су у повећаном ризику од дискриминације и 

искључивања. 

 

Такође је истакла да ће јачање Савета као механизма бити обезбеђено и стављањем у 

функцију електронске базе УН-а, која садржи све препоруке УН механизама упућених 

Републици Србији. Наведену базу користиће чланови Савета и контакт тачке у 

ресорним министарствима. Успостављањем ове базе у наредним месецима процес 

праћења примене препорука у великој мери се унапређује, будући да ће процес размене 

података бити знатно бржи, а сама база нуди могућност претрага по различитим 

критеријумима и тиме знатно унапређује аналитичке процесе у праћењу примене 

препорука. База ће бити уступљена Министарству и Савету и омогућиће испуњење 

активности/индикатора из Акционог плана за спровођење Програма Владе 2023-2026. 

године који предвиђа да ће Савет подносити годишњи извештај о испуњености 

препорука. 

 

Указала је да је овакво извештавање новина, будући да до ове године Савет није имао 

такву праксу. Циклус извештавања према УН механизмима траје око четири или пет 

година. Врло је изазовно када дође период извештања да се направи јасан пресек 

стања, а врло често недостаје време за реакцију уколико неке од препорука нису 

спроведене. Извештавање ће се вршити уз помоћ наведене базе и раније поменутог 

Плана за праћење примене препорука УН.  
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Додатно је појаснила да је План за праћење примене препорука УН 2018. године 

установљен, а 2019. и 2021. године унапређен у сарадњи са Платформом. Заједничким 

радом су установљени индикатори за испуњеност препорука, надлежни ресори и 

рокови за испуњење. На овај начин је установљена иста методологија за извештавање и 

државних органа и Платформе, чиме се дошло до упоредивости података из извештаја.  

 

У завршном делу излагања информација од значаја за рад Савета, секретарка Савета је 

истакла да континуирано јачање и унапређивање рада Савета има за резултат: његову 

инклузивност, установљен План за праћење примене препорука УН, као и сарадњу са 

ОЦД. На овај начин обезбеђено је да ће надлежни ресори и ОЦД, као и други субјекти 

укључени у рад Савета, моћи да продукују заједнички извештај о стању испуњености 

препорука, а тиме и о стању људских права посматраних у оквиру УН механизама. 

Додала је да је у циљу ширег информисања јавности, а захваљујући сарадњи са 

Платформом, Министарство установило на свом сајту својеврсни ресурс центар 

објављивањем публикација ОЦД чланица Платформе. Такође је напоменула да од 

оснивања до данас рад, као и унапређење рада Савета подржавају Тим за људска права 

УН у Србији и Мисија ОЕБС-а у Србији. 

 

Председник Савета је ставио на гласање 1. тачку дневног реда. Након гласања, 

констатовао је да је 1. тачка једногласно усвојена. 

 

Друга тачка - предлог Пословника о раду Савета 

 

Председник Савета је ставио на гласање 2. тачку дневног реда, односно предлог 

Пословника о раду Савета, који је присутнима достављен у материјалима за седницу. 

Замолио је присутне да уколико имају коментар на садржај наведеног документа, 

односно предлог за измене и допуне да се изјасне.  

 

Након гласања, констатовао је да је предлог Пословника о раду Савета једногласно 

усвојен. 

 

Трећа тачка - представљање Плана рада Савета за 2023. годину 

 

Председник Савета указао је да су оквирни План рада Савета за 2023. годину, односно 

план сазивања седница Савета пристуни добили у материјалима за седницу и 

образложио интензиван распоред седница. Распоред је направљен на такав начин с 

обзиром на обавезе које предстоје према УН механизмима за људска права. Још једном 

је подсетио да је наредна седница резервисана за 26. април, непосредно пред одлазак 

државне делегације у Женеву. Као и да ће након добијених препорука из УПР-а бити 

организована седница на којој препоруке бити представљене.  

 

Упутио је присутне да ће теме за наредне седнице договарати заједнички чланови 

Савета и ОЦД, као и да су у претходном периоду на инцијативу ОЦД биле 

организоване четири тематске седнице. Навео је и да ће се настојати да један број 

седница буде одржан на локалу, да постоји регионална заступљеност, имајући у виду 

да се највећи број препорука односи на примену у заједници, тамо где људи живе. 

Седнице ван Београда треба да омогуће да се Савет, као добар механизам, презентује 

јединицама локалне самоуправе, како би оне саме могле по сличном принципу да 

формирају своје локалне механизме за мониторинг људских права, који би нам 

помогли да стекнемо бољи увид у стање људских права.  
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Истакао је да је наведено пре свега значајно с обзиром да је Савет потенцијал за 

координацију и  праћење будуће Стратегије људских права, али и механизам који може 

повезати регион у форми Формума људских права, кроз размену добрих пракси и 

искустава између мреже институција, ОЦД и академске заједнице, а са циљем да сви 

грађани у пуној мери уживају своја људска права. 

 

Поред тога навео је као значајну и сарадњу са независним државним органима с 

обзиром да препоруке које дају независни државни органи врло често корелирају са 

препорукама механизама УН, а Савет јесте простор и платформа где ове препоруке 

треба да се чују. Стога је најавио и да ће један део седнице бити посвећен  

известиоцима из независних државних органа.  

 

Председник Савета је позвао све присутне да у наредне две недеље доставе по један 

или два предлога тема за наредне седнице Савета.  

 

У односу на одабир тема за седницу, предложио је да за сваку седницу буде 

припремљен по једнан известилац из сваког од ресора који ће представити стање 

ствари у датој области, који су помаци учињени, шта су изазови, који је предлог за 

превазилажење изазова и сл. Такође, известилац из ОЦД би представио из делокруга 

свог рада изазове, потребе на терену, а представници академске заједнице и независних 

државних органа опис стања односно препоруке у односу на област које прате. На овај 

начин би била извршена једна свеобухватна рамена мишљења и идеја у односу на тему 

која се покрене и омогућило би се проналажење адекватних решења за превазилажење 

препрека.   

 

На овај начин ресори у Савету могу имати платформу преко које могу да унутар свог 

ресора пронађу одговоре на изазове са којима се суочавају, као и да промовишу 

активности које реализују, а ОЦД могу Савет користити као платформу за прикупљање 

података који им недостају за оперативни рад, као и за размену податке са терена са 

ресорима како би ефикасније планирали политике. 

 

Председник Савета дао је реч Ивани Јоксимовић, помоћници министра за људска и 

мањинска права и друштвени дијалог, како би присутне упутила о улози Савета као 

механизма који ће пратити Стратегију људских права (у даљем тексту: Стратегија).  

 

Ивана Јоксимовић је указала да на републичком нивоу Савет може бити тело које би по 

доношењу Стратегије преузело улогу механизма који прати примену Стратегије и 

реализацију њених циљева и активности на националном нивоу. Таква нова улога 

Савета је оправдана ако се има у виду, с једне стране, да је Савет у овом тренутку 

национални механизам који прати примену свих препорука механизама УН када су 

људска права у питању, а са друге стране да ће Стратегија садржати повезнице са већ 

постојећим препорукама УН механизама као и са циљевима из Агенде 2030 са којим су 

наведене препоруке повезане. Додала је да би на покрајинском и локалном нивоу тела 

налик Савету могла бити формирана као механизми за праћење и унапређење примене 

Покрајинских акционих планова људских права и Локалних акционих планова 

људских права када ови планови буду донети праћење. 

 

Председник Савета је ставио на гласање 3. тачку дневног реда. Након гласања, 

констатовао је да је предлог Плана рада Савета, однсно  распоред одржавања седница 

Савета једногласно усвојен. 
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Четврта тачка – Разно 

 

Присутнима се обратила Ивана Јоксимовић која је истакла значај придруживања 

представника Министарства грађевинарства, саобраћаја и инфраструктуре и 

Министарства привреде, као и представника ПКС и СКГО међу чланове Савета у 

новом сазиву. Захвалила се на досадашњој сарадњи министарствима која су и у 

ранијим сазивима Савета имали своје чланове, као и представницима ОЦД, 

међународних организација, академске заједнице и независних државних тела. 

Присутнима је изнела предлог да на свакој од седница Савета једна од тачака дневног 

реда буду корисне и битне информације којима располажу учесници седнице, а које су 

релевантне и могу бити од користи за испуњење препорука механизама УН. Такође, на 

овај начин настоји се постићи међусобно информисање свих учесника седница о 

најновијим подацима, активностима и резултатима сваког од ресора у релевантим 

областима из делокруга људских права.  

 

За реч се јавила Тања Линдел, помоћница директора, Привредна Комора Србије. 

Изразила је задовољство укљућивањем ПКС у рад Савета, најпре у контексту 

препорука које се односе на бизнис сектор и људска права. Поделила је са присутнима 

новоуспостављена законска решења и директиве у земљама Европе, најпре Немачке, 

Француске, Велике Британије, Холандије и Финске, а које се односе на регулисање 

људсих права у области бизниса. Истакла је да је фокус на подизању свести друштва, 

предузећа, запослених/појединаца, на менаџменту ризика, механизму притужби и 

санкција.  

 

За реч се јавила Соња Тошковић, координаторка Платформе и извршна директорка 

Београдског центра за људска права. Истакла је досадашњу добру сарадњу Платформе 

и Савета, као и наставк учешћа представника Платформе на седницама Савета и у 

даљим активностима у вези са Планом за праћење примене препорука УН. По питању 

препорука у области бизнис сектор и људских права указала је на ову тему израђене 

водиче од стране Београдског центра за људска права, уз навођење да су ти водичи на 

располагању Савету у даљем раду у овој области. 

 

Овим је седамнаесту седница Савета закључио. Захвалио се свим присутнима на 

учешћу и констуктивним коментарима. Указао је да ће записник са седнице добити уз 

позив за наредну седницу (26. априла), најмање седам дана раније. 

 

 

 

 

У Београду, 26. 4. 2023. године 

 

 

 

Записник сачинила 

Тања Срећковић, секретарка Савета 

 

 


